

Saxo Studienævn



MØDEREFERAT

10. AUGUST 2020

Forum Saxo Studienævn

STUDIENÆVNET

Møde afholdt 18. august 2020 kl. 10-12.

KAREN BLIXENS PLADS 8
2300 KØBENHAVN S

Sted 12.3.07

Referent Sara Holm-Meier

TLF 35 33 57 78

DIR

MOB 35 33 57 78

Til stede

Per Ole Rindel (POR), Adam Schwartz (ASW), Christine Delcomyn Dohn (CDD), Sofie Lene Bak (SLB), Jane Fejfer (JF), Sofie Lehmann Broe (SB), Tine Damsholt (TD), Heine Hansen (HH), Lisa Marie Andersson (LMA),

nxp344@hum.ku.dk

REF: SHM

Desuden deltog

Benedicte Fønnesbech-Wulff (BFW), Amir Susic (AS), Lasse Sonne (LS),

Afbud fra: Anton Skovsgaard Christensen, Rasmus Mariager,

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat
3. Meddelelser
4. Drøftelse/behandling af instituttets hjælpepakker for E20
5. Status på E20 i forhold til COVID-19
6. Status på studiestartsintro v/AS
7. Løbende drøftelse af studiemiljøet
8. Behandling af kursusevalueringer for E19

9. Behandling af pensumkrav på Forhistorisk arkæologi
10. Datoer for efterårets møder
11. Merit- og dispensationsssager
12. Evt.

SIDE 2 AF 4

Ad 1) Godkendelse af dagsorden

Godkendt

Ad 2) Godkendelse af referat

Godkendt.

Ad 3) Meddelelser

POR berettede, at fakultetsdirektøren havde svaret på Studienævnets henvendelse omkring introugen – fakultetsdirektøren er på sagen.

LS redegjorde for, den afsluttende proces omkring uddannelsesevalueringerne, og vi er nu i mål.

HH har ikke hørt fra Studievejledningen i forhold til tutorer og studiestarten – det skal der arbejdes på til næste gang.

Ad 4) Drøftelse/behandling af instituttets hjælpepakker for E20

POR foreslår på baggrund af de rundsendte ansøgninger, at der på studienævnets næste møde kan være endnu en ansøgningsrunde.

Studienævnet godkendte de rundsendte ansøgninger fra Etnologi, Græsk og Latin samt Klassisk arkæologi.

Ansøgningen fra Forhistorisk arkæologi om specialeforelæsninger affødte en diskussion af, hvordan fagene generelt skal afholde specialefejring for forårets specialeskrivere. Ansøgningen fra Forhistorisk blev efterfølgende godkendt og de andre fag opfordredes til at søge midler til at holde fagopdelte specialefejring.

Forhistorisk arkæologis fagråd søger ligeledes om midler til en tur til Bornholm og en tur til Moesgaard. SN kan ikke under de nuværende COVID-19-forbehold godkende en tur til Bornholm, da det vil kunne sidestilles med en hyttetur. Til gengæld kan SN godkende ansøgningen om en en-dages tur til Moesgaard.

Forhistorisk søger desuden om midler til indkøb af forskellige spil og til et paintball-arrangement. Paintball-arrangementet er meget dyrt med et begrænset antal deltager, så det kan SN ikke godkende. Til gengæld opfordrer SN Saxos fællesfagråd til at søge om midler til spil, så alle fag kan få glæde af disse.

Alle fag opfordres til at søge igen i anden runde - ansøgningerne behandles på næste SN-møde.

Ad 5) Status på E20 i forhold til COVID-19 – herunder håndtering af undervisning for studerende i risikogruppen.

LS redegjorde for processen omkring omlægningen af skemaet, idet GRID-modellen er godkendt. Forelæsningsne på Historie er omlagt til online-format, og der er indkøbt udstyr til at optage forelæsninger, ligesom der søges om studentermedhjælpere, der kan hjælpe med at optage forelæsningsne.

TEACH kommer i næste uge og afholder et kursus om, hvordan man underviser i et bordløst lokale – og hvordan noget af undervisningen kan afholdes som blended learning.

Idet vi følger Sundhedsstyrelsens retningslinjer, er det sikkert at være på Campus, og studerende der er i risikogruppen vil kunne følge undervisningen på lige fod med de andre studerende.

Det arbejdes på en FAQ om, hvordan undervisningen skal foregå i de bordløse lokaler.

Ad 6) Status på studiestartsintro v/AS

AS redegjorde for status på studiestarten. Der tilbydes et førstehjælpskursus til tutorerne, der vil være professionel rengøring, og holdene skal blive i de lokaler, de har fået tildelt. Der vil være håndsprit i lokalerne, der skal luftes ud i løbet af dagen, og det sørger tutorerne for.

Der vil være ekstra rengøring omkring toiletter og gangarealer. Grupperne har fordelt sig på forskellige dage på campus og bruger udendørsarealerne. Desuden kan AS se, at de nye studerende bruger tid på Absalon-studiestartsmodulet.

De endelige studiestartsprogrammer sendes til SN.

Ad 7) Løbende drøftelse af studiemiljøet

BFW konstaterede, at COVID-19 har haft kæmpebetydning for mange studerende, og der vil komme til at mangle STÅ'er det næste stykke tid.

LMA supplerede med, at mange er usikre på, hvordan semestret kommer til at gå, og pointerede, at det er vigtigt, at underviserne er opmærksomme på de studerendes bekymring.

SN opfordrer kraftigt fagene til at tænke i sociale arrangementer i anden runde af hjælpepakkerne.

Ad 8) Behandling af kursusevalueringer for E19

Udsat – vi laver eventuelt skriftlig høring.

Ad 9) Behandling af pensumkrav på Forhistorisk arkæologi

Udsat.

Ad 10) Datoer for efterårets møder

Næste møde afholdes den 2. september kl. 14-16. [Efterfølgende rykket til kl. 10-12.]

SIDE 4 AF 4

Vi aftaler de senere mødedatoer på næste møde, når skemaet er på plads.

Ad 11) Merit- og dispensationssager

Ingen kommentarer til den rundsendte liste.

Ad 12) Evt.

CDD spurgte til opslaget om studenterstudievejledere – de skal ikke nødvendigvis være Saxo-studerende? AS redegjorde for tankerne bag.